

Title (en)
Supplementary exterior mirror.

Title (de)
Zusatzaussenspiegel.

Title (fr)
Rétroviseur extérieur supplémentaire.

Publication
EP 0573130 A2 19931208 (DE)

Application
EP 93250101 A 19930402

Priority
DE 9207818 U 19920605

Abstract (en)

The invention relates to an additional outside rearview mirror for motor vehicles, having a mount which is to be fastened to the mirror casing of the existing vehicle outside rearview mirror without lasting mechanical modification of the mirror casing, exhibits holding elements which overlap the edge of the mirror and supports an additional mirror element. The holding elements (3.1, 3.2) have a rigid hook-shaped cross-section for overlapping the mirror edge and are connected to one another by means of at least one coupling element (4) which exhibits elasticity of extension, is guided along the rear of the existing mirror (6) and respectively keeps a holding element (3.1) which grips round the upper edge (12.1) of the existing mirror (6) and a corresponding holding element (3.2), which grips round the lower edge (12.2) of the said mirror (6) engaged with the respective edge. The additional mirror element (2) is connected to at least one of the holding elements (3.1) and is held essentially parallel to the edge (12.1) around which grips the holding element (3.1) to which the additional mirror element (2) is connected. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen Zusatzaußenspiegel für Kraftfahrzeuge, mit einer am Spiegelgehäuse des vorhandenen Fahrzeugaußenspiegels ohne bleibende mechanische Veränderung des Spiegelgehäuses zu befestigenden Halterung, welche den Rand des Spiegels übergreifende Halteelemente aufweist, und ein zusätzliches Spiegelelement trägt. Die Halteelemente (3.1, 3.2) weisen zum Übergreifen der Spiegelkante einen starren hakenförmigen Querschnitt auf und sind durch mindestens ein zugelastisches Koppelglied (4) miteinander verbunden, welches entlang der Rückseite des vorhandenen Spiegels (6) geführt, jeweils ein dessen oberen Rand (12.1) umgreifendes Halteelement (3.1) und ein entsprechendes seinen unteren Rand (12.2) umgreifendes Halteelement (3.2) mit dem betreffenden Rand in Eingriff hält. Das zusätzliche Spiegelelement (2) ist mit mindestens einem der Halteelemente (3.1) verbunden und in im wesentlichen paralleler Erstreckung zu dem Rand (12.1) gehalten, den das Halteelement (3.1) umgreift, mit dem das zusätzliche Spiegelelement (2) verbunden ist. <IMAGE>

IPC 1-7
B60R 1/06

IPC 8 full level
B60R 1/06 (2006.01); **B60R 1/08** (2006.01)

CPC (source: EP)
B60R 1/081 (2013.01)

Cited by
CN103562009A; EP1806260A1; NL1030858C2; US9333918B2; US9470273B2

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0573130 A2 19931208; EP 0573130 A3 19940302; EP 0573130 B1 19980211; AT E163162 T1 19980215; DE 59308131 D1 19980319;
DE 9207818 U1 19920917; DK 0573130 T3 19980923; ES 2115010 T3 19980616

DOCDB simple family (application)
EP 93250101 A 19930402; AT 93250101 T 19930402; DE 59308131 T 19930402; DE 9207818 U 19920605; DK 93250101 T 19930402;
ES 93250101 T 19930402